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Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 2015-12-09, kl. 13.30 - 15.30 

Lokal: Norrholmen, Bodholmsplan 2, plan 7. 

 

 

 

Lotta Rosenström  Mikael Erdefelt 

Ordförande   Justerare 

 

Närvarande: 

Karin Rask  HSO/ FHLIS 

Stig-Joeran Samuelsson  DHR 

Margareta Jonsson  HSO/SDF 

Lotta Rosenström  HSO/ FUB 

Mikael Erdefelt         HSO 

 

I tjänsten: 

Maria Nilsson, sekreterare, Beställarenheten ÄO-FH 

Leo Lamartine, bitr. enhetschef Beställarenheten FH 

Monica Björkman, konsult och leg läk 

Liuva D´Ciofalo Rojas, enhetschef Kungsätra, Bogsätra och 

Djursätra LSS-bostäder 

 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

 

§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

§4 Val av justerare 

Mikael Erdefelt väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 
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§5 Föregående protokoll 

Maria återkopplar följande frågor från det förra protokollet: 

 

Medarbetare som har lönekonto hos annan bank än Nordea och 

Swedbank får i nuläget sina lönebesked i PostNords tjänst 

ePostboxen. Efter årsskiftet stängs ePostboxen och ny tjänst för 

e-lönebesked blir Kivra. Ledamöterna menar att den nya rutinen 

skapar viss förvirring och efterfrågar lönebesked i pappersform. 

Maria har hört efter med nämndsekreterare Emmy Martinsson 

som meddelar att det tyvärr inte är möjligt att få lönebesked i 

pappersform. 

 

En mail- och adresslista för rådets ledamöter skickades runt för 

uppdatering av uppgifter.  

 

På förra mötet ombads Maria undersöka möjligheten att trycka ett 

infoblad. Maria har hört efter med vaktmästeriet som meddelar 

att förvaltningen inte kan stå kostnaden för ett infoblad men att 

man kan trycka mot ersättning. 

 

Därefter godkänns föregående protokoll och läggs till 

handlingarna. 

 

§6 Information från förvaltningen 

Monica och Liuva presenterade sig och berättade om arbetet med 

evidensbaserad kunskap gällande äldre med 

funktionsnedsättning. Framför allt personer med Downs syndrom 

åldras snabbare än övrig befolkning. Sverige har utvecklat ett 

material för att fånga upp demensutveckling hos 

funktionsnedsatta: ”Tidiga tecken” (finns på Demensförbundets 

hemsida). Barry Karlsson och Monica Björkman är 

förgrundsgestalter vad gäller kartläggning, utbildning och 

forskning på området. Huvudinriktningen är att demenssjuka 

funktionsnedsatta ska kunna bo kvar i sina hem så länge som 

möjligt. Samarbete sker med ASIH för att möjliggöra detta så 

långt det är möjligt. Monica har gett ut en bok i ämnet som går att 

beställa direkt från henne personligen. Efter en diskussion om 

huruvida det gagnar individen att skapa särskilda äldreboenden 

för funktionsnedsatta eller om det är bättre med blandade åldrar 

på boenden tackade rådet  Monica för den värdefulla 

informationen, varefter hon lämnar mötet. 

 

Liuva informerar om sin enhets arbete med åldrande 

funktionsnedsatta. De genomför bostadsanpassningar och 

tillämpar TBA (tillämpad beteendeanalys) – en kartläggning av 
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vilka beteenden som personalen bör ha mer kunskap om för att 

bemöta individen på bästa sätt. Enheten arbetar evidensbaserat 

och utifrån ett faktaorienterat synsätt. Liuva lägger särskild 

tonvikt vid det pågående arbetet med 2016 års verksamhetsplan 

och uppföljning av densamma. Rådet önskar få ta del av enhetens 

verksamhetsplan. Lotta nämner Rådets önskan att satsa på 

läsombud på LSS-bostäderna. Liuva meddelar att det är en fråga 

man arbetar med. Rådet tackar Liuva för informationen varefter 

hon lämnar mötet. 

 

Nästa information lämnas av Leo Lamartine, biträdande 

enhetschef på Beställarenheten. I Rådets föregående protokoll 

står följande: 

 

Rådet önskar att Anderas Thorstensson till nästa möte 

sammanställer en PM med statistik om ledsagning samt 

kriterierna för när det beviljas. Rådet önskar att han bjuds in för 

att svara på rådets frågor kopplade till detta. 

 

Då Andreas är förhindrad att komma på mötet har istället Leo 

Lamartine bjudits in för att svara på frågor.  

Han inleder med att visa bilder om ett ärendes gång på 

Beställarenheten.  Ett ärende kan bestå av en inkommen ansökan, 

begäran om information eller en anmälan (t. ex. en orosanmälan). 

En ansökan kan göras muntligen. Efter inkommen ansökan bokas 

ett första informationsmöte, där medborgaren informeras om sina 

rättigheter. Därefter fördelas ärendet till en ansvarig handläggare. 

Handläggaren kontaktar personen eller dess företrädare och 

utreder ärendet – helst inom tre månader. Efter utredning lägger 

handläggaren fram ett förslag till beslut som kommuniceras med 

sökanden. Slutligen fattas beslut i ärendet. Beslutet är 

överklagbart till förvaltningsrätten. Leo påpekar att enheten kan 

vara behjälplig med råd och stöd inför en överklagan om så 

önskas. Lotta menar att det kanske kan kännas märkligt att vända 

sig med begäran om hjälp till den instans som gett dig avslag och 

framför att även HSO kan ge stöd vid en överklagan.  

 

Fråga uppkom om hur arbetssituationen ser ut för handläggaren. 

Leo svarar att personalomsättningen är hög, delvis beroende på 

den höga arbetsbelastningen. Enheten arbetar aktivt med att 

förändra och förbättra arbetssituationen för sina medarbetare. 

 

Leo övergick därefter till att gå igenom tillämpliga lagrum för 

processen enligt LSS. Ett individbaserat synsätt ska genomsyra 

hela handläggningen. Han informerade översiktligt om de nio 
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insatser man har rätt till enligt LSS om man tillhör personkretsen 

innan han övergick till att i detalj redovisa för insatsen 

ledsagning. Ledsagning syftar till att uppfylla behov av att besöka 

vänner, delta i föreningslivet, gå på en promenad m m för att 

uppnå goda levnadsvillkor. Gränsen mellan personlig assistans 

och ledsagning diskuterades. Enheten avslår många ansökningar 

om ledsagning om man har personlig assistans – tjänsten ska 

rymmas i personlig assistans. Om man anser att sitt behov inte 

tillgodoses bör man ansöka om utökade timmar personlig 

assistans – inte ledsagning. Samma sak gäller boende på LSS-

boende: behovet av ledsagartjänster ska tillgodoses på boendet. 

Lotta påpekar att personal på boenden sällan har tid att tillgodose 

dessa behov. Leo understryker här att det alltid görs en 

individuell prövning och att omständigheterna i det enskilda fallet 

kan medföra ett avsteg från denna huvudregel. 

 

Om man har ett tillfälligt behov av ledsagning, exempelvis vid en 

resa, kan man tillfälligt söka om ledsagning. Ledsagning vid resa 

är ett omtvistat ämne hos Högsta Förvaltningsdomstolen - 

domarna spretar åt olika håll och rättsläget är osäkert. Detta 

medför att det blir svårt att hålla en klar linje för enheten menar 

Leo. Enheten har hittills i år meddelat 20 avslag för ledsagning. 

Lotta undrar hur många som sökt och hur många som beviljats. 

Leo svarar att det under första halvåret inkom 25 ansökningar 

varav 12 avslogs. Det finns ännu inte helt tillförlitlig statistik för 

årets andra halva. 

 

Om man har många timmar personlig assistans – kan man då 

nekas att åka till på en längre semesterresa undrar Mikael. Leo 

svarar att den frågan ägs och hanteras av Försäkringskassan. 

 

Lotta meddelar att HSO är mycket kritiska till tillämpningen av 

insatsen. HSO menar att det inte är rimligt att hänvisa till att 

behovet tillgodoses genom personal på boenden. Det är en helt 

annan upplevelse att ha en person som är till för dig endast än att 

ha en personal som ska serva alla boenden. Karin hänvisar till 

Stockholms stads budget och menar att det där står att det inte är 

skäl för avslag på ansökan om ledsagning enbart att man bor i en 

LSS-bostad. Hon undrar även om hanteringen av frågan påverkas 

av vilken majoritet som styr staden. 

 

Leo menar att man alltid måste följa hur domstolarna dömer. 

Detta för att undvika att en ansökan behandlas olika beroende på 

i vilken kommun den sökande bor. Leo menar att 

Beställarenheten inte tar hänsyn till budgetläget i kommunen utan 
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försöker att alltid följa rådande rättspraxis. Därför välkomnar han 

att individer överklagar enhetens beslut, så att praxis hela tiden 

utvecklas.  

 

Rådet understryker att det är en demokratifråga: för att aktivt 

kunna delta i samhället på lika villkor måste man kunna komma 

ut i samhället. 

 

§7 Föredragningslista till nämndsammanträde 

Rådet menar att verksamhetsplanen är av stort intresse för 

funktionshindrade och anser inte att tillräckligt stor hänsyn tagits 

till Program för delaktighet. Hörselslinga finns på 

Medborgarkontoret och ett höj- och sänkbart skrivbord är 

beställt, detta anser Rådet vara en deluppfyllelse av Programmet, 

men mycket saknas och mycket återstår att utföra. Karin menar 

att Rådet först bör avvakta enheternas verksamhetsplaner, men 

om Rådets synpunkter inte tagits tillvara där bör man reagera 

inför nästa år. Karins förslag vinner bifall hos övriga ledamöter.  

 

§8 Skrivelser och rapporter 

På uppdrag av Ragnhild Stamsäter, Medborgarservice, 

överlämnar Maria foldern ”Datorhjälp i Skärholmen”. 

 

§9 Inkommande post  

Det har kommit en tidskrift till Rådet: Synapsen (nr 5). Den 

överlämnades till Rådet av sekreteraren.  

 

§10 Övriga frågor 

Mötestider för 2016: fredagar, förmöte 09:30, möte 10:00 – 

12:00. 

 

Parkeringstillstånd för funktionsnedsatta: Stig-Joeran informerar 

att det är på förslag att dessa ska kosta 300 kr/mån. I nuläget är 

det gratis. Detta måste vi reagera på menar Stig-Joeran. Rådet vill 

med emfas understryka följande: att lägga ytterligare kostnader 

på en redan utsatt grupp som dessutom är beroende av stöd för 

sin livsföring är helt oacceptabelt. Det måste finnas andra 

lösningar som gör tillstånden omöjliga att förfalska. HSO har 

gjort en skrivelse med anledning av detta meddelar Mikael.  
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§11 Mötet avslutas 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

Maria Nilsson 

 

Protokollet godkänns och justeras 2015-12-09 

 


